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ADVENT IV. VASÁRNAPJA                       A év              1– 4 oldal 

 

Olv.: Iz 7,10-14 – Róm 1,1-7 – Mt 1,18-24 

Jézus születése  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL  
  

 

Szentmise bevezetése 

 

Az idők jele a Szűz és Gyermeke! Mária és Jézus! 

Emmanuel! Velünk az Isten! 

 

Kedves Testvérek! Isten üzen, Isten jeleken keresztül akarja tudomásunkra hozni az ő 
szándékát! Isten tudja, mi hibásodott meg a világ mechanizmusában!  
 

Advent utolsó kérdése felénk: 
Akarunk-e szembesülni karácsony titkával?  
Akarunk-e részt venni ennek a titoknak kibontakoztatásában?  

 

Advent IV. vasárnapja van. Az ember igen sokszor kihátrál!  
Készek vagyunk-e keresni, megérteni, elfogadni az Isten szándékát?  
Akarunk-e részt vállalni ebben a műben?  

 

Isten tudja,  

mire van szüksége a világnak, 

mire van szükségünk nekünk embereknek! 

 

Tiszta gondolkodás nélkül semmi sem lehetséges! 
Vizsgáljuk meg magunkat és tervezzünk Istennel! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek!  
Valami baj történt! Hiba csúszott a rendszerbe! Az ember az oka!  
Isten válaszol, mert ez a világ nem zárt rendszer, nyitva van az Isten felé!  
Ez azt jelenti, hogy az Isten nem hagyja magára az embert!  
 

Isten segítséget nyújt! Isten gondolata: velünk az Isten!  
Isten terve megszólít bennünket, embereket! 
Szembesülünk-e ezzel a gondolattal?  

Akarunk-e részt venni ennek a tervnek a kibontakoztatásában? 

 

A szentmise bevezetőjében mondtam, hogy Isten tudja, mire van szüksége a világnak és mire 
van szüksége az embernek! Ahhoz, hogy meg tudjon szólítani bennünket ez az isteni válasz, 
ahhoz valamilyen hitre van szükségünk! Nem általában hitre, mert a hit nem hangulat! 
Különösen ilyenkor adventben szembesülünk azzal, hogy mennyire nem hangulat a hit! Száz 
évvel ezelőtt még hangulata volt a roráté szentmiséknek, ma ez kikopott az emberek életéből! 
E helyett a hangulat helyett eláraszt bennünket a szenny! Az ilyen isteni megszólítások szinte 
el sem érkeznek már hozzánk! 
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A karácsony hangulata is teljesen más lett! Karácsonyfa? Jó esetben a szeretet ünnepe! A 
fények nőnek, ledes fényekkel van beterítve a világ. De vannak már országok, ahol a 
karácsony nevet sem szabad kimondani! A hit nem hangulat, advent sem, karácsony sem!  
 

A hit nyitottságot jelent, utat,  
ami kimutat ebből a szorító helyzetből,  
tovább utalja az embert ebből a világból! 

 

A kérdés az, 
 akarunk-e szembesülni az Isten titokzatos tervével, 

amit az ember megváltására gondolt el? 

 

A zsidók várták a Isten tervét 
Sokféle módon üzent az Isten! Amikor az isteni gondolat teljesedik, akkor a zsidóknak túl 
köznapi ez az isteni gondolat! Hétköznapi a megvalósulása ennek a tervnek! Egy csecsemő, 
az ember gondoskodására szoruló gyerek túl mindennapi!  
Ők másképpen gondolták el az Isten eljövetelét!  
 

József és Mária 
Teljesen érthető József és Mária meghökkenése! Amikor József szembesül a tényekkel, akkor 

felmerül benne a zsidó gondolkodásnak megfelelően: egy leányanyát meg kell kövezni! 
Egészen természetes Mária aggodalma: Hogyan lehetséges ez! Aztán József elhallgat, mert 
igaz ember volt! Aztán Mária válaszol: Legyen nekem a Te szándékod szerint!  
Elgondolkodtató, Isten miért bánik így azokkal, akik igazán közel vannak hozzá? József is 
Mária is rádöbbennek arra, hogy ez a kapcsolat más a hit révén, mint ahogy azt elgondolták! 
 

Mi is idegenkedünk 
Mi is szembesülünk ezzel a gondolattal! Sajnos mi is idegenkedünk! Az hagyján, hogy 
pólyába takart kicsi gyerekről van szó, de még jászolban is? Idegenkedünk a 
kereszténységtől! Idegenkedünk az Egyháztól! Valamilyen hitet emlegetünk, de Egyház? Ezt 
az emberi közösséget, amit Egyháznak hívunk?  
 

Istent még csak-csak, de az Egyház normáit? 

 

Azokhoz a törvényekhez igazodni, amelyeket az Egyház isteni törvényekként tovább ad? 
Hárítunk! Amikor találkozunk ezzel az isteni elgondolással, akkor elfeledkezünk a nagy igent 
mondásokról Isten felé, kritizálunk az Egyház felé! 
 

Az Egyház örök! Az Egyház él, az Egyház mi vagyunk! 

Olyan az Egyház, amilyen külön-külön akármelyikünk! 

Milyen következetlen emberi gondolkodás? 

 

Az Úr eljön!  
Mit vártunk? Milyen isteneljövetelt vártunk? Azt gondoltuk, hogy az Úr majd eljön az ég 

felhőin hatalomban és dicsőségben! Nem!  

 

Az Úr úgy jön el, ahogy megérkeznek a megszületett gyermekek!  
Az Úr úgy van közel hozzánk, ahogy közel vannak, akik velünk együtt élnek!  
Az Úr úgy van velünk, ahogy közelünkben meghalnak az emberek!  
Nem így gondoltuk! 
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Isteni tervről van szó! 

A kérdés az,  
el tudjuk-e fogadni,  

hogy a mi világunk az Isten világa? 

 

A mi világunk egy időre a miénk!  
Nem a tulajdonunk, birtokoljuk kis időre!  
Aztán mindig  
tovább kell adni másnak a világot!  
 

Hogyan valósul meg az Isten terve 
A kérdés az, eljut-e hozzánk ez az üzenet és eljut-e hozzánk a bátorítás? Ne félj Mária! Eljut-e 

hozzánk? Ne félj József magadhoz venni Máriát! Ne féljetek! Szembesüljetek az ember erejét 
is meghaladó programban való részvétellel! 
 

Vegyetek részt ebben az isteni tervben,  

ezt várja tőlünk az Isten és a világ! 

 

A Megváltó, az Emmanuel ebbe a világba jött el!  
Hogyan valósul meg Isten terve ebben a világban?  
Isten terve úgy valósul meg,  
hogy az Atya szeretetét a Megváltó emberi szeretetre váltja!  
Hogyan valósul meg a világ megváltása?  
A világ megváltása úgy valósul meg,  
hogy az Isten szeretetét mi felebaráti szeretetre váltjuk!  
Vagy nincs isteni szeretet!  

Ez hit kérdése! A hit nem hangulat,  
nem érzelem, nem elvarázsoltság! 

 

A hit szikla, amelyen állunk! 

 

A hit sarkcsillag: irányt mutat! 
A hit meggyőződés: jó helyen vagyunk! 
A hit erő: erőt ad az embernek,  
hogy gyönge önmagát megerősítse az Isten kegyelmével! 
A hit kegyelem, az ember új útja! 

 

Karácsony előtt vagyunk! Isten tudja, mire van szüksége a világnak, tudja, mire van szüksége 
az embernek! Isten azt akarja, hogy ebben az isteni tervben mi főszereplők legyünk! Akik 
Istent befogadják, azok az Isten fiai! A világnak arra van szüksége, amit a Fiú, a Gyermek - 

akit karácsonykor ünnepelünk – elhozott nekünk! 
 

A világnak az Atya szeretetére van szüksége! 

Ez az atyai szeretet úgy van jelen, 
ahogy jelen van bennünk,  

a mi szívünkben a szeretet egymás iránt! 

A kérdés roppant egyszerű, ne komplikáljuk! 

Elég, ha szeretünk! 

 

+  A M E N  + 
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Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Mi emberek úgy gondoljuk, hogy elég fény van a mi emberi agyunkban, 
hogy megtaláljuk az utunkat! A zsidók nem ilyen hétköznapi Istenre vártak! Mi fanyalgunk, 
miféle megváltás a szolgálat révén történő megváltás?  
 

Jézus azt mondja: Azért jöttem, hogy szolgáljak! 

Nem teljesedhet ki az életünk, 
a szolgálat elkötelezett vállalása nélkül! 

 

Ezt senki sem tarthatja távol magától!  
Szolgálatban építjük ki a kapcsolatunkat egymással!  
Vagy így, vagy nincs kapcsolatunk!  

 

Mi keresztények ezt a csodálatos küldetést kaptuk: 
 - ez az örömhír, ez az evangélium - 

hogy egymásért élhetünk! 

 

A pogány világ néha ránk csodálkozik! Tegnap a Tudományos Akadémián a Máltai 
Szeretetszolgálatnak a Jelenlét programját örökség díjasnak fogadták el és értékelték! 
Nincs más út! Köszönjük Vecsei Miklósnak, hogy ezt az utat építgethetjük elsősorban a te 
odaadó szolgálatod révén az emberek felé és az emberekkel együtt!  

 

Imádkozzunk azért, hogy ne botránkozzunk, 
hanem nyíljunk ki az Isten tervei számára! 

 

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Már csak néhány nap van Urunk születésének megünnepléséig! Talán az 
adventet jól használtuk fel, lelkileg felkészültünk! Ebben a kis kápolnában Önök mindig 
szembesülnek azzal az igazsággal, amit a Máltai Szeretetszolgálat hirdet és amit az 
Irgalmasok jelenítenek meg. A Máltai Szeretetszolgálat hangsúlyozza, hogy felelősek 
vagyunk egymásért, egymásra bízott bennünket az Isten, egymást mentjük meg! Az 
Irgalmasok egymás életét védik, egymás életét szeretnék mindenképpen biztonságban, 
egészségben, védelemben tudni! 

 

Isten úgy gondolta el, hogy megmentjük és védjük egymást! 

E nélkül nem lehet emberi arcunk! Mentsük meg az arcunkat! 

 

Mához egy hétre karácsony. Szombaton reggel már nem lesz roráté szentmise, de lesz éjféli 
szentmise. Aki ekkora áldozatra is hajlandó a XXI. században, hogy eljön éjféli szentmisére, 
annak itt nálunk erre lesz lehetősége.  
 

Vasárnap karácsony van, ünnepelünk! Karácsony másnapján a vértanúi lelkületünket 
próbáljuk erősíteni, mert együtt élni vértanúi lelkület nélkül nem lehet! Egymásra figyelünk, 
egymásnak akarunk örömet szerezni! Kívánok keresztényekhez méltó hétköznapokat, 
mindenkinek jó készülődést! 


